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REVISTA PRESEI 
 

 Viorica Dăncilă este NOUL preşedinte al PSD. „M-aţi votat să fiu primul preşedinte femeie al PSD. Îmi dau 
seama de responsabilitate”/ Rezultate FINALE despre triumviratul care va conduce partidul 
Viorica Dăncilă a fost aleasă preşedinte al PSD, anunţul oficial fiind făcut la Congresul extraordinar al partidului de 
către liderul deputaţilor PSD, Alfred Simonis. De asemenea, Eugen Teodorovici a fost ales preşedinte executiv, iar 
Mihai Fifor, secretar general 
UPDATE Dăncilă: M-aţi votat să fiu primul preşedinte femeie al PSD. Îmi dau seama de responsabilitate 
Viorica Dăncilă le-a transmis, sâmbătă, colegilor că „au votat-o să fie primul preşedinte femeie al PSD”, precizând 
că realizează responsabilitatea pe care o are. Ea le-a cerut social-democraţilor să aibă încredere în echipa de 
conducere aleasă. 
„Dragi colegi, vreau să vă mulţumesc pentru votul de astăzi, votul vostru mă onorează dar mă si 
responsabilizează. Ştiu că nu va un drum uşor, ştiu că abia acum încep luptele, dar ştiu că alături de oameni 
sunteţi voi. Sunt mulţi aomeni a căror speranţă e legată de PSD. Când mi s-a propus funcţia de premier, am stat 
m-am gândit. Toţi îmi spuneau – să accepţi, eşti prima femeie premier. Atunci m-am gândit – am o dublă 
responsabilitate, de a aduce acdesstă ţară pe drumul bun, să nu îmi dezamăgesc colegii, dar am responsabilitatrea 
pentru toate femeile din România că o femeie poate fi la fel de bun premier ca un bărbat”, a afirmat Viorica 
Dăncilă, după ce a fost anunţat votul prin care a fost aleasă lider al partidului la Congres. 
Ea a vorbit şi despre succesul preşedinţiei rotative a României la Consiliul UE. 
„Mulţi au spus că nu vom reuşi să avem o Preşedinţie de succes. Iată încheiem peste câteva zile preşedinţia 
rotativă a Consiliului UE. Vreau să le mulţumesc colegilor mei de la Bruxelles, prezenţi în sală, care au adus multe 
cuvinte de laudă pentru România. Chiar dacă următoarea preşedinţie va fi peste 14 ani, am arătat că noi putem să 
fim performanţi. Astăzi m-aţi votat să fiu primul preşedinte femeie al PSD. Îmi dau seama de responsabilitate şi 
îmi dau seama că votul dvs este strâns legat de speranţa, de dorinţa, de implicarea tututor pentru a readuce PSD 
pe primul loc între opţiunile românilor. Sunt convinsă că vom reuşi, că împreună vom duce partidul nostru spre 
victorie. PSD cred că este cel mai românesc partid din România, e partidul care întotdeauna a pus în primul rând 
românii şi soarta României. Suntem partidul care purtăm în inimă tricolorul dar şi cele 12 stele de steagul 
european”, a explicat Dăncilă. 
Premierul le-a cerut colegilor să aibă încredere că echipa de conducere se va implica astfel încât partidul şi ţara să 
aibă locul cuvenit. 
„Vreau să vă cer să aveţi încredere şi în acelaşi timp să ne implicăm ca acest partid şi această ţară si aibă locul care 
i se cuvine. Vreau să îi spun preşedintelui executiv Eugen Teodorovici, secretarului general Mihai Fifor, 
vicepreşedinţilor partidului, Marian Oprişan, ceilalţi, preşedinţilor din organizaţii că au în conducerea partidului un 
prieten. Cred că împreună putem construi viitorul pe care şi-l doreşte România. Dumnezeul să ne ajute”, a conchis 
noul lider al PSD. 
UPDATE Teodorovici: Nu ştiu ce înseamnă să fii preşedinte executiv. Mi-am dorit foarte mult să fiu 
Eugen Teodorovici, ales la Congresul de sâmbătă preşedinte executiv al PSD, a declarat că e plin de emoţie şi că îşi 
dorea de foarte mult timp această funcţie. El a afirmat că va lucra pentru oameni. 
„Le mulţumesc celor care au avut dorinţă şi plăcerea de a candida. Când m-a chemat Mihai să vorbesc sincer va 
spun mă gândeam dacă această sală sau în această sală curând se va decide şi soartă ţării în sensul bun al 
cuvântului. Deja sunt plin de foarte multă emoţie. Nu ştiu ce înseamnă să fii preşedinte executiv, mi-am dorit 
foarte mult să fiu. O să lucrez pentru oameni”, a declarat, după anunţarea votului, Eugen Teodorovici. 
Social-demoraţii au ales, la congresul de sâmbătă, preşedintele PSD, preşedintele executiv şi secretarul general. 
Eugen Teodorovici a fost ales preşedinte executiv, iar Mihai Fifor secretar general. Viorica Dăncilă a fost votată 
preşedintele PSD. 
UPDATE 18.20 Fifor, secretar general PSD: PSD intră într-o nouă etapă. Avem o echipă extraordinară, gata de 
muncă 
Mihai Fifor, ales sâmbătă secretar general PSD, a declarat că partidul a arătat, prin vot, că PSD intră într-o nouă 
etapă, precizând că noua conducere este o echipă extraordinară, gata să înceapă să lucreze. 
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"Mulţumesc în numele întregii echipe Congresului pentru modul exemplar pentru care s-au mobilizat astăzi 
colegii. Este cea mai bună dovadă că acest congres nu este despre funcţii sau competiţii, ci despre modul în care 
PSD intră într-o nouă etapă. Avem o echipă extraordinară, gata să înceapă să lucreze în PSD", a declarat Mihai 
Fifor. 
Rezultatul votului  
Viorica Dăncilă a întrunit un număr de 2.828 de voturi, Liviu Pleşoianu 715, Şerban Nicolae - 375 şi Ecaterina 
Andronescu 50 de voturi. 
Eugen Teodorovici a fost ales preşedinte executiv cu 2.463 de voturi, Daniel Suciu a obţinut 1,358 voturi, Daniel 
Florea - 129 şi Sorin Bota 19 voturi. 
Mihai Fifor a fost ales secretar general al PSD cu 2.366 voturi, Gabriel Petrea a obţinut 716 voturi, Codrin 
Ştefănescu - 466, Felix Stroe - 189, iar Rodica Nassar - 77. 
Surse: Victoria Vioricăi Dăncilă la conducerea PSD 
Viorica Dăncilă a primit 2.828 de voturi pentru a deveni preşedinte al PSD, din partea delegaţilor prezenţi la 
Congresul extraordinar, au declarat surse din partid pentru MEDIAFAX. Eugen Teodorovici a fost ales preşedinte 
executiv cu 2.463 de voturi. 
Liviu Pleşoianu a primit doar 715 voturi din partea delegaţilor, Şerban Nicolae - 375 de voturi pentru, iar Ecaterina 
Andronescu numai 50 de voturi pentru, au precizat sursele citate. Toţi au candidat pentru şefia PSD. 
Totodată, 22 de voturi au fost nule. 
Sursele menţionate au afirmat, pentru MEDIAFAX, că Mihai Fifor a fost ales secretar general al PSD, acesta fiind 
ales cu 2.366 de voturi pentru. 
Cei 3.961 delegaţii prezenţi la Congresul PSD au votat preşedintele, preşedintele executiv şi a secretarul general al 
formaţiunii, prin vot secret, pe trei buletine de vot. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ultima zi a României la Preşedinţia Consiliului UE: 90 de dosare legislative închise în mandatul ţării noastre/ 
Ciamba: Rezultatele au fost incontestabile, peste aşteptări 
Ministerul Afacerilor Interne anunţă, duminică, la finalul deţinerii Preşedinţiei Consiliului Justiţie şi Afaceri Interne, 
că şi-a îndeplinit cu succes obiectivele, reuşind să închidă şapte dosare legislative şi să înregistreze progrese în 
negocierea altora. 
Priorităţile identificate în cadrul secţiunii afaceri interne au vizat domenii precum consolidarea securităţii interne 
a UE, asigurarea unui management integrat al frontierelor externe, gestionarea eficientă şi durabilă a migraţiei, 
asigurarea interoperabilităţii sistemelor informatice pe scară largă la nivelul UE, lupta împotriva terorismului, 
inclusiv prevenirea şi combaterea radicalizării online. 
Dosare închise: 
1. Eficientizarea schimbului de informaţii 
Potrivit Ministerului Afacerilor Interne, pe linie de securitate internă, pe timpul Preşedinţiei României la Consiliul 
UE s-a reuşit adoptarea de către Consiliul UE şi Parlament a pachetului legislativ referitor la asigurarea 
interoperabilităţii sistemelor de informaţii care va conduce la eficientizarea activităţii autorităţilor naţionale 
competente, prin facilitarea identificării corecte a persoanelor şi combaterea fraudelor de identitate pe teritoriul 
statelor membre. Autorităţile abilitate din orice stat membru al UE vor avea acces la un portal european de 
căutare, care le va permite cu o singură căutare să obţină informaţii despre o persoană verificată din toate bazele 
de date existente la nivelul Uniunii. 
2. Facilitarea accesului la informaţii financiare pentru depistarea suspecţilor de terorism şi alte infracţiuni grave 
Tot pentru eficientizarea activităţii instituţiilor de aplicare a legii, în special pentru combaterea terorismului şi a 
anumitor infracţiuni grave, a fost adoptată directiva care le facilitează accesul la informaţii financiare. Este vorba 
de informaţii privind atât fonduri folosite pentru finanţarea anumitor infracţiuni, cât şi a celor obţinute în mod 
ilegal. 
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3. Extinderea schimbului de date privind cazierele judiciare 
În cadrul demersurilor de întărire a securităţii interne la nivelul statelor UE, Sistemul european de informaţii cu 
privire la cazierele judiciare a fost extins prin introducerea în sistem a resortisanţilor ţărilor terţe, condamnaţi la 
nivelul UE. 
4. Consolidarea agenţiei FRONTEX 
La începutului mandatului, bazându-se pe experienţa precedentelor preşedinţii, România şi-a propus doar 
obţinerea unui acord la nivelul Consiliului UE cu privire la consolidarea Agenţiei FRONTEX, dar MAI a reuşit mai 
mult, obţinând vot final în Parlamentul European. Conform celor stabilite în urma negocierilor, până în 2027, 
Agenţia va dispune de un personal operaţional de până la 10.000 de persoane (personal operativ din cadrul 
FRONTEX şi personal detaşat, pe termen scurt sau lung, din statele membre). De asemenea, primeşte un mandat 
mai amplu de sprijinire a activităţilor statelor membre cu privire la protecţia frontierelor, la returnare şi la 
cooperarea cu ţările terţe. 
5. Atribuţii sporite pentru ofiţerii de legătură în domeniul migraţiei 
Un pas în plus în direcţia unui răspuns la problema migraţiei ilegale a fost adoptarea Regulamentului privind 
ofiţerii de legătură în materie de imigraţie care vor avea atribuţii sporite în combaterea traficului de migranţi, în 
culegerea de informaţii şi în procedurile de returnare a imigranţilor ilegali. 
6. Cărţi de identitate mai sigure 
Un alt obiectiv atins pe perioada PRES RO a fost adoptarea Regulamentului privind cărţile de identitate, care 
prevede introducerea unor măsuri de securitate mai stricte pentru cărţile de identitate ale cetăţenilor UE. În plan 
naţional, Ministerul Afacerilor Interne a pregătit deja un proiect prin care să adapteze legislaţia naţională la 
cerinţele europene, care în prezent se află în Parlamentul României. Unul dintre avantajele introducerii noilor 
cărţi de identitate este rezolvarea multora dintre dificultăţile întâmpinate de români, în special cei din străinătate, 
în relaţia cu autorităţile din ţările respective. 
7. RescEU – Un instrument eficient în salvarea de vieţi omeneşti 
Preşedinţia Română a Consiliului JAI a făcut ultimii paşi pentru închiderea dosarului privind modificarea 
mecanismului de protecţie civilă care prevede înfiinţarea RescEU, un instrument care va coagula capacităţi pentru 
intervenţie rapidă în cazul apariţiei unor situaţii de urgenţă ale căror efecte depăşesc capacitatea de răspuns a 
unui singur stat membru. 
În plus faţă de responsabilităţile asumate pe timpul exercitării Preşedinţiei Consiliului Justiţie şi Afaceri interne – 
secţiunea afaceri interne, Ministerul Afacerilor Interne a asigurat, împreună cu alte instituţii şi autorităţi 
competente, securitatea participanţilor şi ordinea publică pe timpul desfăşurării celor aproape 300 de evenimente 
organizate la nivel naţional în contextul PRES RO, printre care Summit-ul şefilor de stat şi de guvern de la Sibiu şi 
23 de reuniuni ministeriale. 
Ultima zi a României la Preşedinţia Consiliului UE | Două dosare finalizate în domeniul digital 
Ministrul comunicaţiilor şi societăţii informaţionale, Alexandru Petrescu, anunţă că,pe parcursul Preşedinţia 
României la Consiliul UE, ţara noastră a finalizat, în domeniul economiei şi societăţii digitale, două dosare 
esenţiale pentru Piaţa Unică Digitală şi pentru dezvoltarea economică a Europei. 
"Astazi este ultima zi de mandat al Romaniei la Presedintia Consiliului UE, un mandat care a reprezentat un succes 
extraordinar si care a aratat capacitatea deosebită, valoarea, expertiza, ambitia si determinarea Romaniei de a fi 
un partener european serios, dedicat, implicat, activ si un promotor al valorilor si principiilor europene. În 
domeniul economiei şi societăţii digitale, Preşedinţia Română a reuşit să aducă o contribuţie semnificativă 
politicilor şi priorităţilor europene, atât din prisma priorităţilor curente, a abordării provocărilor prezente şi 
viitoare dar şi a viziunii strategice pentru viitor, astfel încât Europa să fie competitivă la nivel mondial", a scris, pe 
Facebook, ministrul comunicaţiilor şi societăţii informaţionale. 
Alexandru Petrescu precizează că în domeniul economiei şi societăţii digitale, Preşedinţia Română a finalizat două 
dosare esenţiale pentru Piaţa Unică Digitală şi pentru dezvoltarea economică a Europei (directiva privind datele 
deschise si reutilizarea informaţiilor din sectorul public, Programul Europa Digitală), a obţinut mandatul de 
negociere pentru dosarul privind centrele de competenţă în domeniul cyber, a avansat semnificativ propunerea 
de regulament ePrivacy, a adoptat propunerea de decizie privind WRC-19, a adoptat documentul de viziune 
politică şi strategică - Concluziile Consiliului privind viitorul Europei cu un grad ridicat de digitalizare după 2020: 
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„Stimularea competitivităţii digitale şi economice în întreaga Uniune şi a coeziunii digitale”, a adoptat Concluziile 
Consiliului privind capacitatea şi capabilităţile de securitate cibernetică în UE, a finalizat procesul de amendare a 
mandatului HWPCI în contextul Deciziei şi regulamentului Consiliului privind măsuri restrictive de combatere a 
atacurilor cibernetice care reprezintă o ameninţare la adresa Uniunii sau a statelor sale membre şi a lansat discuţii 
aprofundate privind 5G, inteligenţa artificială, maşinile conectate etc. 
"Pe lângă succesele menţionate mai sus, ceea ce mă face să fiu mândru de mandatul pe care Romania l-a avut pe 
parcursul celor 6 luni, este calitatea şi valoarea actelor şi măsurilor adoptate care s-au bucurat de susţinerea în 
unanimitate din partea statelor membre şi de aprecierea actorilor europeni. Aceasta înseamnă că Preşedinţia 
română şi-a atins obiectivele nu numai din perspectiva numărului de dosare finalizate dar si prin capacitatea 
exemplară şi nivelul ridicat de profesionalism de care a dat dovadă", a conchis Petrescu. 
Ciamba: Rezultatele Preşedinţiei României la Consiliul UE au fost incontestabile, peste aşteptări 
Rezultatele Preşedinţiei României la Consiliul UE, mandat care se încheie duminică, au fost incontestabile, peste 
aşteptări, ministrul delegat pentru afaceri europene, George Ciamba, declarând pentru MEDIAFAX că momentul 
alegerilor europene a avut, până la urmă, un impact pozitiv. 
„Cheia succesului unei Preşedinţii se află, în primul rând, în “arta” de a obţine majorităţi calificate şi, în acelaşi 
timp, în curajul de a asuma decizia politică care să permită avansarea unor dosare care să reflecte atât interesul 
european, cât şi ambiţia de a concretiza nişte proiecte cu impact benefic asupra vieţii de zi cu zi a cetăţenilor. O 
Preşedinţie care se reprezintă numai în cheie naţională ratează misiunea autentică a unei Preşedinţii a Consiliului 
UE. Rolul de honest broker nu trebuie privit ca o figură de stil sau pură teorie. Fidelitatea pentru această misiune 
veritabilă a unei Preşedinţii este esenţială pentru livra rezultate bune şi pentru a demonstra capacitatea de a 
reprezenta, onest, toate taberele şi toate interesele, atât geografic, cât şi politic. Preşedinţia României la Consiliul 
UE a reuşit să păstreze acest echilibru, iar rezultatele au fost incontestabile, peste aşteptări”, a declarat, pentru 
MEDIAFAX, George Ciamba. 
Ministrul delegat pentru afaceri europene a precizat că momentul alegerilor europene, care inducea, la începutul 
mandatului, o stare de incertitudine, a avut, până la urmă, un impact pozitiv. 
"S-a reuşit în cele din urmă adoptarea unei noi Agende Strategice a UE pentru perioada 2019-2024 mult mai 
ambiţioasă decât aşteptările iniţiale. Mai mult decât atât, a fost influenţată şi dinamica procesului de legiferare. 
Finalul ciclului legislativ şi presiunea alegerilor a politizat, într-adevăr, suplimentar discuţiile pe anumite dosare, 
dar ne-a ajutat să avem una dintre cele mai performante perioade de legiferare din ultimul deceniu, confirmată 
atât cantitativ (90 de dosare), cât şi calitativ”, a completat George Ciamba. 
În mandatul la Preşedinţia Consiliul UE, România a închis 90 de dosare legislative, arată datele preliminare. Printre 
dosarele încheiate se află setul de măsuri în vederea combaterii discriminării, finalizarea discuţiilor pe Directiva 
Gaze Naturale şi actualizarea legislaţiei copyright. 
Pe 21 iunie, Klaus Iohannis a afirmat, înaintea participării la Summit-ul liderilor europeni de la Bruxelles, că mulţi 
se aşteptau ca România să fie mediocră, la începutul Preşedinţiei la Consiliul UE, însă în această perioadă au fost 
încheiate 90 de dosare, ceea ce arată „nu numai intensitatea şi cantitatea muncii noastre, ci şi calitatea”. 
România a deţinut Preşedinţia Consiliului Uniunii Europene de la începutul acestui an, pe o perioadă de şase luni. 
Mandatul va fi preluat de Finlanda. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dăncilă: Aşteptăm ca preşedintele Iohannis să promulge Legea pensiilor 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat că Legea pensiilor trebuie dusă la bun sfârşit şi aşteaptă ca preşedintele Klaus 
Iohannis să promulge acest act normativ. 
"Legat de pensii, ştiţi foarte bine că pentru noi salariile şi pensiile au reprezentat o prioritate şi chiar la 1 
septembrie creşte punctul de pensie la 1.265 lei şi pensia minimă la 704 lei. Deci, ceea ce am promis am şi 
realizat, nu am făcut o promisiune şi nu am acoperit-o din punctul de vedere al pensiilor. Legea pensiilor este o 
lege aşteptată, s-a lucrat foarte mult la Legea pensiilor şi bineînţeles că aşteptăm ca preşedintele Iohannis să 
promulge această lege", a afirmat Dăncilă duminică seară, la Antena 3. 
Ea a spus că şeful statului a pus de multe ori obstacole în activitatea Guvernului. 
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"Aşteptările noastre au fost de fiecare dată către normalitate, dar am văzut că preşedintele de cele mai multe ori 
a încercat şi a reuşit în multe din situaţii să pună obstacole în activitatea Guvernului, fie că vorbim de numirea 
unor miniştri, fie că vorbim de obstacole pe care le-a pus legilor adoptate în Parlament. Vedem ce se întâmplă cu 
Legea pensiilor şi bineînţeles că atunci când ne-am asumat ceva, trebuie să ducem la bun sfârşit", a adăugat 
Dăncilă.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Gazele se ieftinesc începând de astăzi. Preţul reglementat scade pentru toţi consumatorii casnici 
Autoritatea Naţională de Reglementare în Energie anunţă că a hotărât ieftinirea gazelor cu peste 5% pentru toţi 
consumatorii în regim reglementat, începând cu data de 1 iulie. 
Comitetul de reglementare al Autorităţii Naţionale de Reglementare în domeniul Energiei – ANRE a aprobat 
preţurile pentru furnizarea reglementată a gazelor naturale la clienţii casnici, valabile începând cu data de 1 iulie 
2019. 
Astfel, preţurile pentru furnizarea reglementată a gazelor naturale pentru un număr de peste 3 milioane clienţi 
casnici cu un consum anual mai mic de 280 MWh, calculate în conformitate cu prevederile metodologiilor în 
vigoare, vor înregistra o scădere de peste 5% pentru întreaga piaţă de furnizare reglementată, arată Autoritatea 
Naţională de Reglementare în Energie, într-un comunicat de presă postat pe site. 
Această evoluţie este generată, în principal, de scăderea preţurilor celor doi mari furnizori de pe piaţa 
reglementată a gazelor naturale. 
Preţul gazelor cumpărate de la E.ON Gaz Furnizare România scade cu 3,71%, iar cel al Engie România, cu 7,89%. 
Principalul element component al preţului final reglementat, care a determinat scăderea medie înregistrată pe 
piaţa reglementată a gazelor naturale, mai arată ANRE, a fost preţul de vânzare a gazelor naturale de către 
producătorii interni de 68 lei/MWh, reglementat prin prevederile O.U.G 114/2018, cu modificările şi completările 
ulterioare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Culturii vrea control la TNB. "Sunt alături de artiştii care protestează din cauza tăierii drastice a 
bugetelor instituţiilor de cultură", a reacţionat preşedintele Iohannis pe Facebook 
Actorii Teatrului Naţional din Bucureşti au protestat în Piaţa Victoriei, nemulțumiți de tăierile bugetare care au 
dus la concedieri. "Ne cerem dreptul la demnitate", este mesajul acestora pentru guvernanți. In jur de 400 de 
persoane au participat la protestul faţă de reducerea bugetelor institutiilor de cultură. 
Ministrul Culturii, Daniel Breaz, susţine că bugetul Teatrului Naţional este mai mare faţă de anul trecut şi că nu se 
justifică reducerile de personal. Şi nici protestele anunţate de actori. 
„Pentru ce protestează? Pentru faptul că le-am triplat salariile? Nimeni din TNB nu va fi dat afară. S-a tot 
vehiculat acea cifră de 54 de persoane care vor fi date afară din Teatrul Național. Nu sunt angajatele Teatrului 
Național. Sunt angajații unei firme private, care are un contract cu Teatrul Național. În perioada imediat 
următoare, o să trimit corpul de control pentru a vedea pur și simplu modul în care a fost gestionat bugetul pe 
anul acesta. Un buget cu 4 milioane de lei mai mare decât anul trecut", a declarat ministrul Culturii, Daniel 
Breaz, pentru TVR. 
Ion Caramitru spune că în urmă cu câteva luni a fost evaluată activitatea Teatrului pe care îl conduce, iar 
rezultatele au fost bune. 
„Să trimită (n.r.corpul de control)! Recent, toate teatrele au avut evaluări cu managementul. Noi suntem 
campioni naționali, să spun așa, la încasări, la activitate, la număr de spectatori, la număr de spectacole, la 
procentul de ocupare al sălilor, este un exemplu!”, a spus Ion Caramitru, directorul TNB, pentru TVR. 
Preşedintele României anunță că este alături artişti şi că instituţiile de cultură au nevoie de solidaritate. Klaus 
Iohannis atacă Guvernul pe care îl consideră vinovat de faptul că a alocat puţini bani pentru Cultură. 
"Sunt alături de artiştii care protestează din cauza tăierii drastice a bugetelor instituţiilor de cultură. În loc să ne 
bucurăm de această resursă inestimabilă, suntem chemaţi să apărăm cultura română de la faliment. Dezastrul 
din cultură a fost provocat de acest Guvern al incompetenţei, prin bugetul ruşinii naţionale, construit pe cifre 
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false. Cultura a fost pusă acum la coadă, ca multe alte obiective majore ale românilor", a scris preşedintele Klaus 
Iohannis pe Facebook. 
"Artiştii şi instituţiile de cultură au nevoie de solidaritatea noastră. Ei servesc şi reprezintă moştenirea noastră 
culturală", a precizat şeful statului. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Dancila va infiinta un departament special pentru infrastructura de care se va ocupa personal 
Premierul Viorica Dancila a anuntat ca va infiinta un Departament pentru infrastructura pentru 10 proiecte, sub 
coordonarea sa, subliniind ca va fi "neiertatoare" cu cei care isi vor permite sa intarzie lucrarile sau nu isi fac 
datoria. 
"Un domeniu in care sunt mari asteptari, asteptari care nu sunt de un an, doi, sunt de 30 de ani si ma refer la 
infrastructura, fie ca vorbim de spitale, fie de autostrazi. De aceea, saptamana aceasta, am deja hotararea de 
guvern pe masa, voi infiinta un Departament pentru infrastructura, in care vom lua 10 proiecte importante, pe 
fiecare proiect va fi desemnata o persoana, astfel incat sa vedem saptamanal ce se intampla cu aceasta investitie 
majora. 
Din departament vor face parte mai multi specialisti, oameni care vor urmari, in functie de investitia respectiva, 
fie ca este in sanatate, in spital, fie ca este in infrastructura, va fi o alta persoana, dar care saptamanal va 
monitoriza cum functioneaza lucrurile pentru aceasta investitie", a afirmat Viorica Dancila duminica seara la 
Antena 3. 
Ea a spus ca luni va avea o intalnire cu ministrul Transporturilor pe aceasta tema. 
"Am spus la congres ca vreau sa facem autostrada cap coada, sa o luam de la inceput si pana la sfarsit. Maine am 
o intalnire cu ministrul Transporturilor, vedem unde suntem cei mai avansati. Ceea ce spun acum este pentru 
prima data - chiar primul-ministru va urmari cum vor merge lucrurile si, credeti-ma, sunt un om al consensului, al 
echilibrului, dar voi fi neiertatoare pentru cei care isi vor permite sa intarzie lucrarile sau pentru cei care nu isi 
fac datoria. Nu mai avem timp de pierdut si cred ca trebuie sa avem o abordare echilibrata, dar in acelasi timp 
ferma atunci cand vorbim despre investitii", a adaugat Dancila. 
Potrivit premierului, nicio scuza nu este acceptata de oamenii care asteapta lucruri concrete. 
"Din punctul meu de vedere, trebuie ca fiecare obiectiv de importanta majora pentru aceasta tara sa fie urmarit 
de o persoana. Sa nu intelegeti ca incercam sa monitorizam un ministru sau ca incercam sa monitorizam pentru 
ca nu am avea incredere, dar am vazut ca de fiecare data au fost obstacole, fie ca nu s-a luat autorizatia de mediu, 
fie ca a plouat si nu se putea lucra, fie ca cine stie ce s-a intamplat. 
Vrem sa vedem saptamanal ce se intampla, inclusiv din punctul de vedere al firmelor si ministrul Transporturilor a 
procedat foarte bine: nu te incadrezi in termenele stabilite, sa vina o alta firma, care poate face acest lucru, dar 
nu mai putem sa gasim doar scuze. Orice scuza pe care o aducem in spatiul public nu este acceptata de catre 
oameni. Oamenii vor lucruri concrete. Vor sa vorbim mai putin si sa construim mai mult si sa facem lucruri mai 
bune", a subliniat Dancila. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Cheltuielile privind protecţia socială au crescut cu 10,2% în anul 2017; ponderea lor în PIB a scăzut la 14,4% 
Cheltuielile privind protecţia socială au crescut cu 10,2% în anul 2017 faţă de anul precedent, ajungând la 123,181 
miliarde de lei, însă ponderea acestor cheltuieli în Produsul intern brut a scăzut cu 0,3 puncte procentuale, la 
14,4%, potrivit datelor Institutului Naţional de Statistică publicate luni. 
Cheltuielile cu prestaţiile sociale (exclusiv costurile administrative şi alte cheltuieli) au reprezentat 14,1% din PIB, 
de asemenea în scădere cu 0,3 puncte procentuale faţă de anul 2016. 
"Ca şi în anii anteriori (2007-2016), protecţia socială a fost orientată cu precădere către acoperirea riscurilor de 
bătrâneţe şi a celor de boală sau îngrijirea sănătăţii care au implicat 51,8% şi, respectiv, 27,9% din totalul 
cheltuielilor cu prestaţiile sociale", potrivit datelor INS. 
Pe de altă parte, veniturile de protecţie socială au însumat 130,363 miliarde de lei, în creştere cu 12,3% faţă de 
2016. Ponderea acestora în Produsul intern brut (PIB -date semidefinitive) a fost de 15,2%, acelaşi procent ca în 
anul anterior. 
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(Sursa: Agerpres) 
 

 Bloomberg, despre Mugur Isărescu: Guvernatorul cu cea mai mare vechime la nivel mondial va obţine, 
probabil, un nou mandat 
Guvernatorul de bancă centrală cu cea mai mare vechime în funcţie la nivel mondial este dispus să-şi extindă 
durata exercitării funcţiei, deoarece partidul aflat la guvernare în România intenţionează să-l sprijine pe Mugur 
Isărescu pentru încă un mandat, în timpul votului de săptămâna viitoare din Parlament, transmite Bloomberg. 
Mugur Isărescu, care este de peste un sfert de secol la conducerea Băncii Naţionale a României, va obţine 
probabil un nou mandat de cinci ani deoarece coaliţia aflată la guvernare deţine majoritatea în Parlament - iar 
partidele din Opoziţie şi-au exprimat de asemenea sprijinul pentru el. 
Guvernatorul BNR are 69 de ani şi în mandatul său a trecut prin orice conjunctură economică de la hyperinflaţie, 
în condiţiile în care România era în pragul falimentului, şi până la criza financiară globală din 2008, apreciază 
Bloomberg. 
PSD îl va sprijini şi pe Florin Georgescu, prim-viceguvernator din 2004, pentru un nou mandat, a afirmat 
preşedintele Camerei Deputaţilor, Marcel Ciolacu. Acesta a declarat sâmbătă: "Atât Isărescu cât şi Georgescu au 
sprijinul nostru. Alte nume pentru Consiliul de Administraţie al BNR încă sunt analizate". 
Banca Centrală a României se confruntă cu provocări. Expansiunea economică încetineşte, ritmul inflaţiei este cel 
mai ridicat din UE, iar deficitul bugetar se estimează că va depăşi limita stabilită de UE. Alegerile prezidenţiale şi 
parlamentare din următorii doi ani adaugă incertitudini suplimentare, comentează Bloomberg. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 BOICOT la CSM: Plenul, amânat a treia oară din lipsă de cvorum. Savonea: Este regretabil, e cazul să cerem 
scuze/ Pe ordinea de zi era numirea Adinei Florea ca şef al Secţiei de anchetă 
Preşedintele CSM, Lia Savonea, a anunţat, luni, că plenul va fi amânat pentru a treia oară, deoarece cei 7 membri 
care au boicotat şedinţa săptămâna trecută au transmis un e-mail pentru a cere din nou eliminarea de pe ordinea 
de zi punctele privind SIIJ până sunt dezbătute rapoartele europene. 
„Este de acum îngrijorător. Este a treia şedinţă fixată la care aproape aceiaşi membri nu dau curs. Săptămâna 
trecută a fost lansată public o scrisoare, astăzi e mailul meu a sosit, cam în aceiaşi termeni, o scrisoare din partea 
aceloraşi membri prin care se solicită să fie scoase de pe ordinea de zi lucrările care privesc Secţia pentru 
Investigarea Infracţiunilor din Justiţie (SIIJ) cu motivarea nevoii de a se dezbate mai întâi public raportele GRECO şi 
raportul Comisiei de la veneţia. Cred că locul în care trebuie să dezbatem aceste chestiuni este tocmai şedinţa 
plenului şi împreună să decidem dacă punctele de amână sau nu”, a anunţat Lia Savonea. 
„Este regretabil, nu ştiu în plus ce aş putea să spun. Cred că este cazul să cerem scuze colegilor şi instituţiilor faţă 
de care noi avem astfel de atitudine”, a mai spus preşedintele CSM. 
Plenul Consiliului Superior al Magistraturii avea pe ordinea de zi validarea rezultatelor concursului pentru numirea 
Adinei Florea ca procuror-şef al Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din justiţie (SIIJ), în condiţiile în care 
precedentele două şedinţe au fost boicotate. 
Şi ultimele două şedinţe ale plenului Consiliului Superior al Magistraturii au fost amânate din lipsă de cvorum. Mai 
exact, şapte membri ai CSM, respectiv Anamaria Chiş, Mihai Bălan, Bogdan Mateescu, Cristian Ban, Florin Deac, 
Tatiana Toader, dar Nicolae Solomon, vicepreşedinte al forului, care nu au participat la aceste ultime două şedinţe 
şi prin urmare acestea au fost amânate, au cerut public amânarea tuturor discuţiilor cu privire la Secţia de 
Investigare a magistraţilor până la traducerea raportului Comisiei de la Veneţia şi a raportului GRECO. 
Aceştia au cerut şi organizarea unei dezbateri publice asupra activităţii Secţiei întrucât, potrivit informaţiilor 
apărute în spaţiul public, Comisia de la Veneţia şi GRECO ar fi solicitat autorităţilor române desfiinţarea acestei 
Secţii, considerându-o un instrument suplimentar pentru intimidarea şi exercitarea unor presiuni asupra 
judecătorilor şi procurorilor. 
Cei şapte membri CSM au avertizat, într-un comunicat de presă, că vor utiliza toate pârghiile de pentru a susţine 
amânarea discutării chestiunilor ce ţin de activitatea acestei Secţii. 
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Pe de altă parte, reprezentanţii societăţii civile în Consiliu, Victor Alistar şi Romeo Chelariu, au transmis că nu sunt 
de acord cu comportamentul celor 7 membri care au condiţionat participarea la plen şi au afirmat că se opun 
eliminării de pe ordinea de zi a punctelor care vizează Secţia de investigare a infracţiunilor din justiţie. 
Ulterior anunţului celor 7 membri CSM, preşedintele Consiliului, Lia Savonea, a cerut atât premierului Viorica 
Dăncilă, cât şi ministrului Justiţiei, Ana Birchall, prin intermediul unei scrisori, să comunice dacă există, la Guvern, 
un proiect de act normativ de desfiinţare a Secţiei de investigare a infracţiunilor din justiţie. 
Luni, 1 iulie, pe ordinea de zi a şedinţei plenului Consiliului, programată să înceapă la ora 08.00, se regăsesc, din 
nou, cele trei puncte care vizează activitatea Secţiei de investigare a infracţiunilor din justiţie, respectiv: 
-validarea rezultatelor concursului pentru numirea procurorilor cu funcţii de execuţie din cadrul Secţiei pentru 
investigarea infracţiunilor din justiţie, desfăşurat în perioada 11 aprilie - 15 iunie 2019 şi numirea în funcţie a 
candidaţilor declaraţi admişi 
-validarea rezultatelor concursului pentru numirea procurorului şef al Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din 
justiţie, organizat în perioada 15 mai - 18 iunie 2019 şi numirea candidatului admis în funcţia de procuror şef al 
Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din justiţie 
-raportul de activitate al Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din justiţie pe anul 2018. 
Procurorul Adina Florea a obţinut cel mai mare punctaj, de 9,86, la interviurile în faţa comisiei de concurs din 
Consiliul Superior al Magistraturii pentru funcţia de procuror-şef a Secţiei de investigare a infracţiunilor din 
justiţie, fiind urmată de Sorin Iasinovschi, cu un punctaj de 8,85 şi de Bogdan Pîrlog, care a obţinut 3,25. 
Potrivit regulamentului, rezultatele sunt definitive şi nu pot fi contestate. 
Funcţia de procuror-şef al Secţiei pentru Investigarea Infracţiunilor din Justiţie a devenit vacantă după ce 
Gheorghe Stan a demisionat şi a preluat postul de judecător al Curţii Constituţionale Române. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ANRE: Importurile de electricitate au crescut cu 80% în primele trei luni, expoturile au scăzut la jumătate 
România a importat cu 80% mai multă electricitate în primele trei luni ale acestui an, comparativ cu perioada 
similară a anului trecut, în timp ce exporturile au scăzut la jumătate, potrivit ultimului raport de monitorizare a 
pieţei de energie electrică, realizat de Autoritatea Naţională de Reglementare în Energiei. 
Astfel, dacă în ianuarie-martie 2018, importurile au fost de 0,63 TWh, în primele trei luni din acest an au urcat la 
1,13 TWh. În acelaşi timp, exporturile au scăzut de la 1,83 TWh, la 0,86 TWh. 
Consumul intern a scăzut cu 2,7%, de la 15,15 TWh la 14,75 TWh. 
Consumul utilizatorilor casnici în regim concurenţial a fost mai mare cu 80%, în timp ce utilizatorii care plătesc 
preţuri reglementate au consumat cu 17,8% mai puţină electricitate. Consumul agenţilor economici a scăzut uşor, 
cu 1,1%. 
Producţia de energie electrică a fost de 15,45 TWh, principala sursă fiind cea hidro, cu 26% din total, urmată de 
cărbune - 22%, nuclear - 19%, gaz - 15%, eolian - 13%, fotovoltaic - 1,7%, biomasă - 0,17, păcură - 0,02%. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Aeroportul Otopeni va avea 6 porti de control automat al pasapoartelor. Pasagerii cu pasapoarte biometrice 
nu vor mai sta la cozi 
Compania Nationala Aeroporturi Bucuresti va instala sase porti de control automat al pasapoartelor - Automatic 
Border Control (ABC) - care permit pasagerilor cu pasapoarte biometrice sa treaca fara sa mai stea fata in fata cu 
un politist de frontiera, iar pana la jumatatea lunii iulie, cele doua zone de control de frontiera vor fi comasate, a 
declarat, pentru AGERPRES, purtatorul de cuvant al CNAB, Valentin Iordache. 
"Impreuna cu colegii de la Politia de Frontiera, vom instala o baterie de sase porti de control automat al 
pasapoartelor, acele Automatic Border Control (ABC), care permit celor care au pasaport biometric sa treaca fara 
sa mai stea fata in fata cu un politist de frontiera. Este o facilitate pe care eu o caut de cate ori merg pe un 
aeroport din strainatate, pentru ca, de regula, acolo nu se mai sta la coada", a spus Iordache. 
Purtatorul de cuvant al CNAB a vorbit si despre o serie de reparatii si interventii care s-au facut in ultimul timp la 
Aeroportul International Henri Coanda. 
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"Am avut o actiune de igienizare acum o luna in care s-au zugravit si s-au asfaltat anumite zone, s-au zugravit zone 
din interior, s-au schimbat usile de la parcare, s-a schimbat signalistica. De asemenea, parcarea de la Sosiri, etajul 
acela care era cel mai afectat, a fost reasfaltat si se cunoaste si, bineinteles, s-a facut marcarea din nou. S-au 
inlocuit banchete, s-a inlocuit gresie, s-au cumparat in sfarsit acele 150 de carucioare - e adevarat ca a durat putin 
mai mult, dar s-au achizitionat in regim de urgenta, urmand sa se achizitioneze si altele intr-un regim de licitatie 
normala, ceea ce presupune derularea unei proceduri un pic mai ample. Analizam daca vorbim de 200 sau 300 de 
carucioare, astfel incat sa existe un numar suficient. Acum, cu aceste 150, cu cele aproximativ 100 pe care le 
aveam dinainte, suntem undeva la limita si singurul efort important este de a le recupera si a le pune din nou la 
dispozitia pasagerilor care le lasa prin cele mai neasteptate locuri - ma refer aici la colturi ascunse prin parcare, 
zone din parcarile indepartate, pe drumurile de acces catre aeroport etc. Situatia este asemanatoare si la marile 
centre comerciale unde putem gasi carucioare aproape oriunde", a detaliat el. 
Iordache a adaugat ca s-au facut reparatii in anumite zone unde au existat infiltratii de apa - infiltratii destul de 
masive. 
"Desigur ca nu s-au putut identifica toate zonele pe unde se produc aceste infiltratii, dar cele mai multe dintre ele 
au fost eliminate. Sunt lucrari pe care le-am facut pe reparatii curente si nu putem vorbi de cifre foarte mari. Este 
mai mult efortul care s-a facut. Au fost contracte obisnuite de cateva zeci de mii de euro sau erau contractele care 
erau in curs de semnare. S-au semnat si imediat s-a si trecut la treaba. Era un disconfort in primul rand si pentru 
noi si pentru pasageri", a subliniat reprezentantul CNAB. 
Un alt proiect al Companiei de Aeroporturi este comasarea celor doua zone de control de frontiera, astfel incat sa 
se evite situatiile actuale de aglomeratie doar la unele ghisee. 
"Avem in curs un alt proiect care, la fel, nu pare foarte important, dar care ne va scuti pe noi - si mai ales pe 
pasageri - de niste timpi suplimentari de asteptare la controlul de frontiera. Ma refer la faptul ca cele doua zone 
de control de frontiera vor fi cumva comasate intr-una singura foarte mare, astfel incat sa evitam situatiile actuale 
in care pasagerii vin si se inghesuie foarte multi la un numar foarte mic de ghisee, in timp ce pe cealalta latura sau 
pe celalalt punct de control sunt mai putini pasageri sau nu sunt deloc si, de asemenea, se flexibilizeaza si 
alocarea resurselor colegilor de la politia de frontiera. Deci, vom avea o singura zona, toti pasagerii vor merge 
acolo, vor fi alocati dinamic in mod egal pe toate ghiseele, astfel incat timpul de asteptare sa fie mai mic si sa 
evitam si aceste neplaceri cu scari rulante care functioneaza, care duc pasagerii intr-un loc unde erau deja foarte 
multi si apare riscul acesta sa se intample accidente", a explicat Valentin Iordache. 
Acesta a precizat ca proiectul nu presupune modificari, ci se muta unele ghisee, insa sunt necesare lucrari 
importante la retelele de curent. 
" (Proiectul - n. r.) nu presupune modificari foarte importante aparent, pentru ca pana la urma se muta niste 
ghisee, dar ca sa mutam aceste ghisee au trebuit relocate niste ghisee ale politiei de frontiera, iar relocarea lor si 
relocarea acestor ghisee presupune lucrari destul de importante pe zona de retele de curent slab, de retele de 
alimentare si toate celelalte care odata instalate nu se mai vad. In prima jumatate a lunii iulie acest proiect ar 
trebui sa fie finalizat si, ulterior, in colaborare cu colegii de la politia de frontiera, vom realiza si o oarecare 
modernizare pe partea de control de frontiera pe iesiri. Si acolo vor aparea cateva ghisee noi - avem o achizitie in 
curs si asteptam sa vina noile ghisee - pentru ca acum doar mutam niste ghisee existente", a mentionat el. 
In ceea ce priveste extinderea aeroportului este in faza finala proiectul de Hotarare de Guvern pentru exproprieri. 
"Este pe linia finala, sa spunem, HG pentru expropriere, astfel incat exproprierea sa poata fi pusa in aplicare, noi 
sa putem demara procedura de licitatie pentru proiectare si executie a noii infrastructuri de terminal - si nu numai 
terminal, ci si platforma si cai de rulare si toate celelalte prevazute in prima faza a proiectului de dezvoltare si 
modernizare a infrastructurii de la Aeroportul Henri Coanda, dar, pana atunci, saptamana trecuta s-a semnat 
contractul pentru modernizarea pistei 2 si a unor cai de rulare aferente. Este in curs de adjudecare procedura de 
achizitie pentru calea de rulare Delta care este o cale de rulare cruciala pentru buna functionare a aeroportului. 
Fara ea se opereaza foarte greu si capacitatea de operare pe pista scade foarte mult si, desigur, lansam si 
procedura de moderrnizare la pista nr. 1, astfel incat intr-un interval de un an si jumatate aproximativ - poate 
ceva mai mult - sa avem doua piste modernizate si sistemul de cai de rulare modernizat. Exproprierea va permite 
si continuarea caii de rulare paralela cu pista 1, pana la capatul pistei 1, deci va creste foarte mult capacitatea 
celor doua piste, astfel incat va exista o coroborare directa intre capacitatea pistelor si noile capacitati de terminal 
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care vor fi date in folosinta", a subliniat Iordache. 
Potrivit acestuia, in prezent este vorba despre o capacitate de 39 de miscari/ora (aterizari si decolari) pentru 
ambele piste. 
"Capacitatea asta, la un moment dat, poate sa scada in functie de existenta unor lucrari pe una dintre piste si se 
lucreaza cu prag decalat. Poate sa scada daca o cale de rulare nu e in functiune sau este blocata din indiferent ce 
motiv, daca se intervine la balizaj sau la asfalt sau la structura de beton etc., poate sa scada pana catre 20 
miscari/ora. Nu s-a calculat inca, dar cu doua cai de rulare paralele, probabil ca vom trece lejer de 50 de miscari 
pe ora. Este o estimare grosiera pe care o fac acum, mai mult pe baza experientei, nu a calculelor care se fac", a 
aratat purtatorul de cuvant al CNAB. 
Referitor la proiectul conexiunii Aeroportului International Henri Coanda cu Gara de Nord, acesta a afirmat ca au 
avut loc doua intalniri cu reprezentantii CFR SA si ai constructorului si urmeaza sa fie gasita cea mai buna solutie 
pentru a nu fi afectata activitatea aeroportului. 
Potrivit datelor CNAB, programul strategic de dezvoltare a infrastructurii la Aeroportul International Henri Coanda 
a fost lansat inca din 1990, printr-o hotarare de guvern (HG 64/1999) si o lunga perioada de timp lucrurile s-au 
miscat incet sau foarte incet. De aceea, Capitala se afla azi intr-o situatie relativ dificila din punct de vedere al 
capacitatii aeroportului, atat pe zona de terminal, cat si pe cea de operatiuni aeriene. 
Odata aprobata Hotararea de Guvern privind exproprierea suprafetelor necesare derularii acestui proiect, se va 
putea trece la organizarea licitatiilor pentru proiectarea si executia lucrarilor din prima faza. Aceasta faza va 
include doua module de terminal de pasageri, fiecare cu o capacitate de 1500 pasageri pe ora pe flux, 25 porti de 
imbarcare - dintre care 13 prevazute cu pasarela - 56 de locuri de parcare pentru aeronave si 9.600 pentru 
autoturisme. Suprafetele nou construite se ridica la 100.000 mp pentru terminalele de pasageri, 266.000 mp 
extindere sistem de cai de rulare, 22.000 mp constructii anexa. Astfel, atat suprafata ocupata de aeroport se va 
dubla, iar capacitatea de procesare va creste cu mai mult de 100%. Suma ce va fi investita depaseste 800 milioane 
de euro si provine din sursele proprii ale CNAB. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Proiect care acordă drepturi pentru persoanele aflate în concubinaj, inclusiv cuplurile de acelaşi sex, depus la 
Senat 
Deputatul PSD Diana Tuşa a depus la Senat un proiect care acordă drepturi persoanele aflate în concubinaj, 
inclusiv cuplurile de acelaşi sex, cum ar fi dreptul la bunuri comune, la a lua decizii pentru partener, dacă acesta 
este incapacitat, sau reglementări în caz că unul dintre parteneri moare. 
Legea privind protejarea vieţii de familie şi reglementarea unor situaţii juridice în cazul persoanelor aflate în 
uniune consensuală ar intra în vigoare în termen de 90 de zile de la publicarea în Monitorul Oficial, scrie în 
proiectul de lege. 
„Se află în uniune consensuală persoanele care convieţuiesc în scopul stabilirii de relaţii specifice celor de familie, 
fără a încheia căsătoria. Într-o uniune consensuală se pot afla doar două persoane, indiferent de sex, care nu sunt 
între ele rude în linie dreaptă sau rude în linie colaterală până la al patrulea grad şi care au fiecare cel puţin 18 ani 
împliniţi. Uniunea consensuală poate fi dovedită în faţa instanţei prin orice mijloace de probă. Persoanele aflate în 
uniune consensuală se bucură de libertatea de a încheia, inclusiv între ele, orice act sau contract civil, în condiţiile 
dreptului comun şi ale prevederilor prezentei legi. De asemenea, ele pot dispune una în favoarea alteia prin 
testament, în limitele şi condiţiile Codului civil”, arată deputatul PSD, în iniţiativa legislativă. 
Totodată, bunurile mobile dobândite în timpul concubinajului, cu excepţia celor a căror dobânditor rezultă din 
însuşi actul de dobândire, se prezumă, până la dovada contrară, a fi comune. 
Advertisement 
În plus, persoanele aflate în uniuni consensuale pot cere să fie menţionate împreună în contractele de achiziţie a 
bunurilor. Salariile, pensiile şi orice alte venituri, încasate sau neîncasate, nu se consideră a fi comune, potrivit 
sursei citate. 
„Cota de dobândire a bunurilor comune este cea precizată în actul de dobândire. În lipsa unei menţiuni explicite 
referitoare la cota-parte dobândită sau în cazul bunurilor pentru care nu au fost întocmite înscrisuri doveditoare, 
dispoziţiile art. 357 alin. 2 din Codul civil se aplică în mod corespunzător”, mai arată propunerea legislativă. 
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Codul civil prevede la art. 357, alineatul 2 că: „În acest scop, se determină mai întâi cota-parte ce revine fiecărui 
soţ, pe baza contribuţiei sale atât la dobândirea bunurilor comune, cât şi la îndeplinirea obligaţiilor comune. Până 
la proba contrară, se prezumă că soţii au avut o contribuţie egală”. 
Datoriile care apar în perioada uniunii consensuale sunt considerate, până la dovada contrară, a fi proprii ale 
partenerului care le-a contractat. De asemenea, persoanele aflate în concubinaj pot contracta împreună datorii, 
credite bancare sau nebancare, în condiţiile dreptului comun. 
„Persoanele aflate în uniune consensuală pot încheia între ele convenţii, în formă autentică, prin care să prevadă 
aplicarea raporturilor dintre ei, în mod corespunzător, a regimului comunităţii legale, a regimului separaţiei de 
bunuri sau a regimului comunităţii convenţionale, reglementate în Codul civil cu privire la soţi. Dispoziţiile art. 334 
din Codul civil referitoare la înscrierea convenţiilor matrimoniale în Registrul naţional notarial al regimurilor 
matrimoniale şi, ţinând seama de natura bunurilor, în alte registre, se aplică în mod corespunzător”, conform 
sursei menţionate. 
Diana Tuşa mai susţine, în proiect, că pentru protejarea terţilor, notarii vor verifica din oficiu, la autentificarea 
actelor cu caracter patrimonial, dacă părţile figurează în Registru. 
„Convenţiile încheiate între parteneri cu privire la apartenenţa la patrimoniul comun sau propriu a unor bunuri 
concrete nu pot aduce atingere drepturilor terţilor de bună credinţă”, potrivit proiectului de lege. 
Cuplurile în concubinaj, inclusiv cele formate din persoane de acelaşi sex, pot face partaj 
Persoanele aflate în uniune consensuală pot cere oricând instanţei partajarea bunurilor în timpul convieţuirii. 
Partajul se va efectua potrivit regulilor aplicabile proprietăţii comune pe cote părţi. Partenerii pot conveni în 
instanţă ca partajul să se desfăşoare potrivit regulilor din Codul Civil referitoare la lichidarea comunităţii legale de 
bunuri a soţilor, care se aplică în mod corespunzător. 
Partenerii pot, de asemenea, împărţi prin bună învoială bunurile dobândite în timpul uniunii consensuale. 
„Persoanele aflate în uniune consensuală nu se aplică dispoziţiile art. 1031 Cod civil privind revocabilitatea 
donaţiilor între soţi în timpul căsătoriei”, mai propune deputatul PSD. 
„Prezumţia relativă de simulare a donaţiei, prevăzută de art 1091 alin. 4 din Codul Civil, se aplică şi în cazul 
înstrăinărilor făcute de defunct cu titlul oneros persoanei cu privire la care se face dovada că la data încheierii 
actului de află în uniune consensuală cu acesta dacă au fost încheiate cu rezerva uzufructului, uzului ori abitaţiei 
sau în schimbul întreţinerii pe viaţă ori a unei rente viagere”, potrivit proiectului. 
Codul Civil prevede la art 1091 alin 4 că: „Până la dovada contrară, înstrăinarea cu titlu oneros către un 
descendent ori un ascendent privilegiat sau către soţul supravieţuitor este prezumată a fi donaţie dacă 
înstrăinarea s-a făcut cu rezerva uzufructului, uzului ori abitaţiei sau în schimbul întreţinerii pe viaţă ori a unei 
rente viagere. Prezumţia operează numai în favoarea descendenţilor, ascendenţilor privilegiaţi şi a soţului 
supravieţuitor ai defunctului, dacă aceştia nu au consimţit la înstrăinare”. 
Reglementări în cazul decesului unuia dintre parteneri 
Proiectul are prevederi şi în cazul în care unul dintre parteneri moare. Astfel, în cazul decesului chiriaşului, 
prevederile articolului 1824 din Codul civil privitoare la dreptul de a opta pentru continuarea închierii locuinţei „se 
aplică în mod corespunzător şi persoanei cu care acesta se află în uniunea consensuală la data morţii, în limitele şi 
condiţiile acolo prevăzute”, conform proiectului. 
Codul civil stipulează la articolul 1834 alineatele 2 şi 3 menţionate în proiectul de lege, că: „(2) Descendenţii şi 
ascendenţii chiriaşului au dreptul, în termenul prevăzut la alin. (1), să opteze pentru continuarea contractului de 
închiriere până la expirarea duratei acestuia, dacă sunt menţionaţi în contract şi dacă au locuit împreună cu 
chiriaşul. Dispoziţiile art. 323 alin. (3) sunt aplicabile în privinţa soţului supravieţuitor. (3) Persoanele prevăzute la 
alin. (2), care au cerut continuarea contractului, desemnează de comun acord persoana sau persoanele care 
semnează contractul de închiriere în locul chiriaşului decedat. În cazul în care aceştia nu ajung la un acord în 
termen de 30 de zile de la data înregistrării decesului chiriaşului, desemnarea se face de către locator”. 
Totodată, în cazul încetării uniunii consensuale, „beneficiul contractului de închiriere a locuinţei încheiat în timpul 
acesteia va putea fi atribuit, în lipsă de învoială, unuia dintre parteneri, de judecătoria în raza căreia se află 
imobilul, dacă ambii sunt menţionaţi în contract şi prin aplicarea, în mod corespunzător, a criteriile 
exemplificative prevăzute de art. 324 alin 1 şi 3 din Codul Civil”. 
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Articolul 323 din Codul civil, menţionat în iniţiativa legislativă, prevede că: „(1) La desfacerea căsătoriei, dacă nu 
este posibilă folosirea locuinţei de către ambii soţi şi aceştia nu se înţeleg, beneficiul contractului de închiriere 
poate fi atribuit unuia dintre soţi, ţinând seama, în ordine, de interesul superior al copiilor minori, de culpa în 
desfacerea căsătoriei şi de posibilităţile locative proprii ale foştilor soţi. (3) Atribuirea beneficiului contractului de 
închiriere se face cu citarea locatorului şi produce efecte faţă de acesta de la data când hotărârea judecătorească 
a rămas definitivă”. 
Împuternicire pentru parteneri de a exercita drepturi şi a-şi da consimţământul legat de probleme medicale 
„Persoanele aflate în uniune consensuală pot exercita, cu privire la partenerul lor, prerogativele recunoscute 
reprezentantului legal al pacientului şi rudelor acestuia de Legea nr. 46/2003 privind drepturile pacientului, 
precum şi prerogativa de a exprima consimţământul cerut primitorului la transplatul de organe, în situaţia 
prevăzută de art. 151 alin. 1 din Legea 95/1996”, arată Diana Tuşa, în iniţiativa legislativă. 
Potrivit articolului 151, alineatul 1 din Legea 95/1996, „în cazul în care primitorul este în imposibilitatea de a-şi 
exprima consimţământul, acesta poate fi dat în scris de către unul din membrii familiei sau de către 
reprezentantul legal al acestuia, conform modelului de formular aprobat prin ordin al ministrului Sănătăţii”. 
Dovada dreptului de a exercita aceste prerogative va fi făcută printr-o împuternicire autentificată la notar, care se 
înregistrează în Registurl Naţional Notarial de Evidenţă a Procurorilor şi a Revocării acestora. 
În cazul drepturilor prevăzute de Legea 46/2003, acestea pot fi exercitate şi în baza unei declaraţii scrise 
prealabile de împuternicire dată de pacient şi înregistrată în unitatea spitalicească. 
Motivarea proiectului: O serie de cupluri, respectiv cele de acelaşi sex, nu întrunesc condiţiile pentru căsătorie 
Deputatul PSD Diana Tuşa motivează necesitatea proiectului prin faptul că în România există şi alte tipuri de 
familie, decât cea întemeiată pe căsătorie, iar cuplurile formate din persoane de acelaşi sex nu pot apela la 
această instituţie. Ea aminteşte şi de hotărârea CCR în cazul cuplului Coman-Hamilton, în care judecătorii Curţii 
spune că e nevoie de un cadru legal de protecţie inclusiv pentru cuplurile gay. 
„Conform datelor Institutului Naţional de Statistică, în societatea românească există alături de familia standard 
întemeiată prin căsătorie, şi alte tipuri de familie. Din datele recensămintelor anterioare rezultă că un număr 
semnificativ de români (cca 3.5%) trăiesc în uniuni consensuale (concubinaje). Pe de altă parte, o serie de cupluri, 
respectiv cuplurile de acelaşi sex, nu întrunesc condiţiile încheierii căsătoriei. Interesul societăţii este acela de a 
proteja familia indiferent de formele sale de existenţă, chiar dacă forma optimă din punctul de vedere al 
interesului comunităţii este cea întemeiată prin căsătorie. De altfel, decizia nr. 534/2018 a Curţii Constituţionale a 
României menţionează explicit că e necesară conturarea unui cadrul legal de protecţie inclusiv în ceea ce priveşte 
viaţa de familie a cuplurilor de acelaşi sex”, se arată în expunerea de motive a proiectului de lege. 
Potrivit sursei citate, „în condiţiile în care o eventuală legiferare a parteneriatului civil nu ar aduce decât o 
rezolvare restrânsă şi nesemnificativă a problemei reglementării situaţiilor juridice cu care se confruntă 
persoanele ce trăiesc în uniuni consensuale, pentru că soluţia parteneriatuui implică un tip de formalizare a 
relaţiei pe care cele mai multe cupluri necăsătorite caută să îl evite, astfel încât acestea vor rămâne în continuare 
în afara sferei de protecţie a legii, este necesar un cadru legale cu adresabilitate universală, facil şi care să fie 
aplicabil oricărui cuplu care nu doreşte să intre într-o uniune oficializată, fără a fi necesare formalităţi de o natură 
asemănătoare celor intrării în căsătorie”. 
Iniţiativa legislativă a fost depusă la Senat, prim for sesizat, decizională fiind Camera Deputaţilor. 
Pe 18 iulie 2018, CCR a admis sesizarea legată de excepţia de neconstituţionalitate din Codul Civil, în cazul Coman-
Hamilton, în sensul că persoanele de acelaşi sex căsătorite au drept de liberală circulaţie şi locuire în România, 
însă plenul Curţii nu s-a pronunţat pe recunoaşterea căsătoriei celor doi. Relaţia pe care o are un cuplu format din 
persoane de acelaşi sex intră în sfera noţiunilor de "viaţă privată" şi "viaţă de familie", se arată în motivarea Curţii 
Constituţionale emisă pe 27 septembrie 2018. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Gabriel Oprea a înfiinţat o asociaţie profesională a militarilor şi poliţiştilor 
Gabriel Oprea, fost ministru al Apărării, a lansat, duminică, Uniunea Militarilor şi Poliţiştilor „Mihai Viteazul”, 
eveniment care a avut loc la Cercul Militar Naţional. Potrivit lui Oprea, Uniunea va acorda sprijin moral şi material 
militarilor care vor face parte din această structură. 
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„Uniunea Militarilor şi Poliţiştilor „Mihai Viteazul” este o asociaţie profesională, deci nu are caracter politic, 
formată din militari, poliţişti, poliţişti de frontieră, pompieri, jandarmi, atât în rezervă cât şi în activitate şi este 
prima asociaţie de acest fel. Principiile fundamentale după care funcţionează Uniunea sunt: democraţie, interes 
naţional, respectarea drepturilor omului, respect faţă de lege, unitate de acţiune, loialitate şi disciplină, onoare şi 
demnitate”, a declarat, duminică, Gabriel Oprea. 
Potrivit acestuia, Uniunea va fi o voce puternică pentru cei care vor face parte din această structură. 
„Am format Uniunea Militarilor şi Poliţiştilor Mihai Viteazul pentru ca fiecare militar, poliţist, poliţist de frontieră, 
jandarm, pompier să aibă o voce puternică şi să se poată reprezenta în mod direct. 
De asemenea, Uniunea va acorda sprijin moral şi material, precum şi consiliere psihologică şi juridică, prin 
persoane atestate legal, membrilor săi aflaţi în situaţii deosebite. Vom iniţia demersuri pentru îmbunătăţirea 
asistenţei medicale şi a condiţiilor de viaţă membrilor şi familiilor acestora”, a mai declarat Gabriel Oprea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Mesajul lui Klaus Iohannis la comemorarea Pogromului din Iaşi: Riscul ca manifestările de ură, antisemitismul, 
rasismul, naţionalismul şi extremismul să croiască încet drum în societatea noastră nu trebuie neglijat 
Preşedintele Klaus Iohannis a transmis duminică un mesaj la comemorarea a 78 de ani de la Pogromul din Iaşi (28-
30 iunie 1941). El a a atras atenția că "riscul ca manifestările de ură, antisemitismul, rasismul, naționalismul și 
extremismul să-și croiască încet un drum în societatea noastră nu trebuie să fie neglijat". "În perioada următoare, 
prin Acordul național politic pe care l-am propus, mă aștept ca decidenții politici să respecte, să sprijine și să 
susțină demersurile de consolidare a parcursului european al României și de întărire a proiectului european. În 
acest parcurs proeuropean intră fără discuție apărarea memoriei Holocaustului și sancționarea acțiunilor 
extremiste", subliniază șeful statului. 
"Comemorăm, astăzi, un episod tragic și întunecat – pogromul din Iași – dintr-un dureros și copleșitor capitol de 
istorie din trecutul nostru – Holocaustul. Acum 78 de ani, pe străzile Iașului, era în plină desfășurare o campanie 
diabolică de persecuție, capturare și exterminare a populației evreiești. Lichidarea fizică a evreilor din Capitala 
Moldovei făcea parte dintr-un plan crud și laș care i-a vizat, de asemenea, pe evreii din Basarabia și Bucovina. Pe 
străzile și în împrejurimile vechiului târg pașnic și liniștit a avut loc un măcel de o brutalitate greu de imaginat 
pentru o societate modernă: pe trotuare, în spații deschise, în incinta unor instituții publice, în 'trenurile morții' și-
au dat ultima suflare mulți dintre cei care astăzi se odihnesc în Cimitirul Evreiesc din Iași. Din acel infern al 
oamenilor – dintre care nu au lipsit bătrâni, femei și copii – renegați de statul care trebuia să-i protejeze, o parte 
au reușit să supraviețuiască și au devenit peste timp mărturisitorii acelor orori, iar moștenirea lor rămâne pe veci, 
prin amintire, în conștiința noastră colectivă", a subliniat președintele. 
Klaus Iohannis arată că avantajul timpurilor pe care le trăim este că "putem vorbi liber și deschis despre ce a 
însemnat cu adevărat Holocaustul și nesfârșita tragedie a evreilor europeni, putem onora victimele dând glas 
memoriei lor și putem restabili adevărul exilând minciuna, interpretarea tendențioasă, banalizarea crimei". 
"România se schimbă și generațiile tinere oferă dovada că înțeleg nevoia de a mărturisi adevărul dureros despre 
propria istorie. Voi continua să fiu un susținător al proiectului unui Muzeu Național de Istorie a Evreilor și al 
Holocaustului, întrucât existența unui astfel de muzeu în Capitală ar fi o dovadă de asumare a responsabilității, de 
afirmare a coeziunii dintre noi și, mai ales, o sursă de speranță că toleranța și nediscriminarea, care au stat la baza 
edificiului societății noastre renăscute în 1989, sunt în continuare valori fundamentale", a subliniat președintele. 
Șeful statului avertizează totodată asupra riscului revenirii manifestărilor de ură și dă ca exemplu acțiunile de 
distrugere a unor cimitire evreiești. 
"Riscul ca manifestările de ură, antisemitismul, rasismul, naționalismul și extremismul să-și croiască încet un drum 
în societatea noastră nu trebuie să fie neglijat. Acțiunile de distrugere a unor cimitire evreiești care au avut loc 
recent în România confirmă existența acestui pericol. Nu avem voie să lăsăm astfel de momente să umbrească 
rezultatele pe care le-am obținut în ultimele decenii. Din acest motiv, trebuie să fim fermi și să acționăm energic 
în lupta împotriva antisemitismului și a intoleranței", transmite Klaus Iohannis. 
"Românii își doresc un parcurs european pentru țara lor. Majoritatea cetățenilor noștri au arătat cu tărie, pe 26 
mai, că vor să trăiască într-o țară în care valorile europene, principiile democrației și ale statului de drept sunt 
respectate. În perioada următoare, prin Acordul național politic pe care l-am propus, mă aștept ca decidenții 
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politici să respecte, să sprijine și să susțină demersurile de consolidare a parcursului european al României și de 
întărire a proiectului european. În acest parcurs proeuropean intră fără discuție apărarea memoriei Holocaustului 
și sancționarea acțiunilor extremiste", a arătat președintele. 
"Mesajul meu este că toleranța, respectul și solidaritatea sunt elemente esențiale, definitorii, care stau la baza 
societății românești contemporane, principii pe care trebuie să le cultivăm și să le apărăm. Doar așa putem 
menține pacea socială și contribui la a păstra nealterată memoria traumatică drept un avertisment că masacre 
precum cel de la Iași nu se vor mai repeta vreodată. Fie ca amintirea victimelor să rămână veșnic în inimile 
noastre!", a încheiat șeful statului. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Summitul UE de la Bruxelles a fost suspendat/ Donald Tusk, întâlniri bilaterale cu liderii UE 
Summitul UE care se desfăşoară duminică la Bruxelles a fost suspendat de către preşedintele Consiliului 
European, Donald Tusk, a anunţat pe Twitter purtătorul de cuvânt al Consiliului, Preben Aamann. 
''Summitul UE a fost suspendat de către preşedintele Consiliului European. Tusk va organiza acum întâlniri 
blaterale cu liderii. Summitul UE se va relua după terminarea întâlnirilor bilaterale", a scris Aamann pe Twitter. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Sindicaliștii germani protestează și cer o tranziție responsabilă spre robotizare, care să nu lase milioane de 
oameni fără locuri de muncă 
Robotizarea îi sperie pe muncitorii germani. Zeci de mii de oameni au răspuns la chemarea unuia dintre cele mai 
mari sindicate din Europa și au demonstrat la Berlin. Ei cer o tranziție responsabilă spre robotizare. 
O maree roșie s-a revărsat asupra Berlinului. Zeci de mii de angajați din toată Germania au răspuns la chemarea 
sindicaliștilor pentru a le cere guvernanților responsabilitate în tranziția către robotizare și digitalizare. 
Dezvoltarea roboților în majoritatea industriilor și cerințele tot mai aspre pentru protejarea mediului îi sperie pe 
muncitori, care se tem că ei vor fi primele victime. 
Jörg Hofmann, președintele sindicatului IG Metall: "Dacă digitalizarea şi protejarea mediului înseamnă declin 
social pentru indivizi, atunci digitalizarea şi ecologia devin ameninţări. Asta nu trebuie să se întâmple". 
Demonstrația uriașă de la Berlin a avut loc la doar câteva zile după un amplu studiu realizat de cercetătorii 
Oxford Economics. Potrivit acestora, până în 2030, peste 20 de milioane de slujbe la nivel global vor fi pierdute 
de oameni în favoarea roboților. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Guvernul de la Londra anunță că Brexitul va avea loc pe 31 octombrie, chiar dacă nu va exista un acord 
Jeremy Hunt, ministru de Externe candidat pentru funcția de premier britanic, a declarat că va decide ieșirea 
Marii Britanii din Uniunea Europeană la 31 octombrie, fără un acord, dacă până la începutul acelei luni nu va 
exista nicio înțelegere, relatează site-ul agenției Reuters. 
În calitat de candidat pentru a o succeda pe Theresa May, Jeremy Hunt a declarat că este de datoria lui să se 
asigure că Brexit va avea loc la timp, informează mediafax.ro. 
"Diferența dintre mine și Boris nu este atât de mare pe cât spun oamenii", a declarat Hunt. 
"La începutul lunii octombrie, dacă nu va exista nicio perspectivă privind existența unei înțelegeri care să treacă în 
Parlament, atunci vom ieși la sfârșitul lunii octombrie, așa cum le-am promis oamenilor", a adăugat acesta. 
Boris Johnson și Jeremy Hunt sunt singurii candidați rămași în cursa pentru ocuparea funcțiilor de președinte al 
Partidului Conservator și de premier al Marii Britanii, după ce Michael Grove a fost eliminat în urma votului de 
săptămâna trecută al parlamentarilor conservatori. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Secretarul general al ONU cere măsuri urgente petru a evita o „catastrofă” climatică 
Schimbările climatice progresează mai repede decât era prevăzut, a avertizat duminică secretarul general al ONU, 
Antonio Guterres, la Abu Dhabi, cerând măsuri urgente pentru a se evita o "catastrofă", relatează AFP. 
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"Suntem aici pentru că lumea se confruntă cu o gravă urgenţă climatică", a declarat Antonio Guterres în cadrul 
unei reuniuni de două zile asupra schimbărilor climatice organizate în Emiratele Arabe Unite, în pregătirea unui 
summit în septembrie la New York, potrivit Agerpres. 
"Schimbările climatice au loc chiar acum (...) Progresează chiar mai repede decât au prevăzut oamenii de ştiinţă 
din întreaga lume lume" şi "devansează eforturile noastre de a lupta împotriva lor", a mai spus şeful ONU. 
"Fiecare săptămână aduce noi distrugeri climatice", a declarat el, menţionând "inundaţii, secete, canicule, incendii 
şi furtuni extrem de puternice". 
"Schimbările climatice progresează mai repede decât noi", a avertizat Guterres, care a convocat un summit pe 23 
septembrie la New York, deoarece unele ţări nu respectă anumite prevederi ale acordului de la Paris din 2015 
vizând limitarea încălzirii globale la 2 grade Celsius până la sfârşitul secolului. 
"Chiar dacă promisiunile acordului de la Paris sunt pe deplin îndeplinite, ne vom confrunta cu cel puţin +3 grade 
Celsius până la sfârşitul secolului, o catastrofă pentru viaţă aşa cum o ştim noi", a avertizat Guterres. 
Situaţia va continua să se deterioreze dacă "nu acţionăm acum urgent şi cu ambiţie", a adăugat el. 
Summitul ONU din 23 septembrie este considerat drept prima reuniune a liderilor mondiali privind schimbările 
climatice după acordul de la Paris din 2015. Acesta va fi urmat de Conferinţa anuală a ONU privind climatul (COP) 
care va avea loc în decembrie în Chile. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Întâlnire ISTORICĂ în zona demilitarizată: Ce au discutat Donald Trump şi Kim Jong-Un în spatele uşilor 
închise/ Preşedintele american l-a invitat pe liderul nord-coreean la Washington 
Preşedintele american Donald Trump, a declarat, după întrevederea cu liderul nord-coreean Kim Jong Un, că SUA 
şi Coreea de Nord au desemnat echipe care să reia discuţiile pe tema programului nuclear al Phenianului, 
informează agenţia The Associated Press. 
Trump a făcut acest anunţ după ce s-a întâlnit cu Kim Jong Un în Zona Demilitarizată dintre cele două Corei. Cei 
doi lideri au discutat timp de aproximativ 50 de minute în spatele uşilor închise. La întrevedere au asistat şi fiica şi 
ginerele preşedintelui american, Ivanka Trump şi Jared Kushner. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul şi opoziţia din Venezuela au ajuns la un acord privind reluarea negocierilor 
Guvernul preşedintelui Venezuelei Nicolas Maduro şi echipa liderului opoziţiei, Juan Guaido, vor relua negocierile 
pentru a încerca să rezolve criza în care se află ţara, au declarat trei persoane familiarizate cu discuţiile purtate 
sâmbătă, relatează Reuters. 
Cei trei au declarat pentru Reuters că părţile nu au decis încă dacă discuţiile vor avea loc la Oslo, unde s-au purtat 
discuţiile anterioare sau în Barbados. 
Două dintre surse au declarat că discuţiile vor începe săptămâna viitoare. 
Guaido a declarat pe Twitter, vineri, că a primit sprijin din partea aliaţilor pentru a "începe o nouă rundă de 
consultări cu liderii naţionali şi internaţionali", fără a oferi mai multe detalii. 
Au fost oferite puţine detalii cu privire la conţinutul discuţiilor dintre reprezentanţii lui Maduro şi Guaidó, care şi-a 
asumat funcţia de preşedinte interimar în ianuarie şi îl denunţă pe Maduro drept ilegitim pentru realegerea 
acestuia ca preşedinte anul trecut printr-un vot considerat în general fraudulos. 
Guvernul norvegian a încurajat ambele părţi să se întâlnească la Oslo în luna mai, dar acestea nu au reuşit să 
ajungă la un acord pentru a rezolva criza economică şi politică care a determinat peste 4 milioane de cetăéni 
venezueleni să fugă în străinătate. 
(Sursa: Mediafax) 
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